
Grønlandsudvalget

Til: Forsvarsministeren

Dato: 20. januar 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

GRU alm. del

Spørgsmål 29

I Altingets artikel den 18. december 2019 ”Om et år kan Grønland stå uden redningsheli-

kopter” fremgår det, at Forsvarsministeriets pressetjeneste har oplyst om udbud af red-

ningshelikopter i Grønland, at ”FMI har indledt afdækning af muligheder og begrænsnin-

ger i forhold til kommercielle og juridiske forhold, blandt andet under hensyntagen til sik-

kerhedsmæssige aspekter, herunder udviklingen i den sikkerhedspolitiske situation. For-

svarsministeriet kan på nuværende tidspunkt ikke sige noget mere detaljeret om et even-

tuelt kommende udbud, tidsplan med videre,”. Kan ministeren redegøre for, hvad der me-

nes med ”hensyntagen til sikkerhedsmæssige aspekter, herunder udviklingen i den sik-

kerhedspolitiske situation”? Samt hvorfor denne sætning er kommet med i dette udbud?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Aki-Matilda Høegh-Dam (SIU).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på akimatilda@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Aki-Matilda Høegh-Dam
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